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همزمان با کاهش درآمد و مخارج سرانه خانوارها 
از سال 1387 به بعد میزان سرقت افزایش یافت 
و با افزایش نرخ ارز و تورم در ســال هاى 1391 و 
1392 این روند تشدید شــد. طبق این گزارش 

اینفوگرافیک که بر اساس داده هاى مرکز آمار ایران 
از  سوى فرارو تهیه شده، در فاصله سال هاى 1387 
تا 1393 میزان کل سرقت، 5.1 برابر، سرقت اماکن 

4.5 برابر و سرقت خودرو 6.8 برابر شد.

نمودار روند سرقت در  ایران در دو دهه اخیر

گزارش تصویرى
حسین هدایتى آخرین دفاعیات خود را در دادگاه متهمان بانک سرمایه ارایه کرد

شهرت به چه درد حسین هدایتى دولابى مى خورد!
پنجمین جلسه دادگاه متهمان بانک سرمایه در شــعبه سوم دادگاه ویژه رسیدگى به 
مفاسد اقتصادى به ریاست قاضى اسداالله  مسعودى مقام برگزار شد. همزمان حکم 3 نفر 
از اعضاى هیأت مدیره پیشین بانک ســرمایه یعنى على بخشایش، محمدرضا توسلى و 
 کاظمى صادر شد. بنا به حکم دادگاه هر ســه این متهمان به 20 سال حبس، تحمل 74 
ضربه شلاق در انظار عمومى و محرومیت  از مشــاغل دولتى به طور دایم محکوم شدند. 
قاضى دادگاه همچنین اعلام کرد که بررسى اتهام برخى دیگر از مابقى متهمان بعد از  عید 
ادامه پیدا خواهد کرد. اما حســین هدایتى هم آخرین دفاعیات خود را ارایه داد که نکات 

قابل تأملى در آن بود و بخش هایى از آن  را در ادامه مى خوانید:   
 بنده حســین هدایتى دولابى، تولید کننده هســتم و به نظر بنده اخلالگر در نظام 
اقتصادى کسى است که منابع ارزى کشور را به  تاراج و سکه، طلا و ارز گرفته و منابع کشور 
را از بین برده است. بنده نه ارز 4200 تومانى گرفتم و نه واردات داشتم.  در 40 سال فعالیت 
اقتصادى در حوزه کشــاورزى، تولید، به ویژه پرورش میگو یار نظام بودم و در دوران دفاع 
مقدس در جبهه ها  حضور داشتم. نماینده دادستان در جلسات گذشته گفته بود که بنده 
براى کسب شهرت دست به این اقدامات زده ام که باید پاسخ بدهد  این شهرت به چه درد 
من مى خورد؟ من اگر شهرت نداشتم نمى توانستم وام بگیرم؟ چه بسا افراد زیادى هستند 

که شهرت ندارند، اما  از بانک سرمایه وام گرفتند. 
 از ســال 57 کارآفرین هستم و موجب اشتغال هزاران نفر شــده ام. در بخش ورزش و 
کمک به پرسپولیس محبوبم از ســال 82تا 94  اقدام به ورود به بخش ورزش کردم. نکته 
مهم این که حضور من در بخش ورزش 12 سال قبل از آن که وام بگیرم بوده است.  توسعه 
بنگاه هاى اقتصادى اعم از تأسیس شرکت استیل آذین از اقدامات دیگر من بوده است. من 
اولین تولید کننده تزیینات  ساختمانى هستم. راه اندازى دانشگاه علمى- کاربردى استیل 

آذین و احداث کارخانه قیر در غرب کشور از اقدامات دیگر بنده است. 
 20 سال اســت بزرگترین پرورش دهنده میگو هستم و به همین دلیل شرکت پست 
عکس بنده را به عنوان بزرگترین تولید کننده  میگو تمبر کرده است. بنده اقدام به خرید 
ملکى از آقاى ســید مهدى موســوى نژاد کردم و تمام اقدامات کارشناسى ملک و اخذ 
 تسهیلات توسط ایشان در ســال 89 و قبل از آشنایى بنده با ایشان توسط خودش انجام 

شده است.  
 شما در مورد همسر و فرزند من در جلســات دادگاه مطالبى را بیان کردید و گفتید 
همسرم تابعیت کانادا دارد. قرار بود مدرك  بیاورید، چه شد؟ باید آنها را ثابت کنید. ایشان 
گفتند من وام گرفتم و آن را در ورزش جهت کسب شهرت هزینه کردم. دم من گرم  که وام 

گرفتم و براى ورزش کشور هزینه کردم. 
 47 میلیارد تومان هم از بانک صندوق ذخیره فرهنگیان در زمان تصدى آقاى ضیایى 
وام گرفتیم که با این پول از عراق نفت  خریدارى کردیم و به پتروشیمى ها دادیم. چون آقاى 
قندالى و ضیائى با هم دعوا داشتند این حساب را هم تســویه کردیم. آقاى م. الف  و م.ه از 
صندوق ذخیره فرهنگیان وام گرفته اند و تسویه نکرده اند. آقاى ورزشکارى هم که دوست 
بنده است و بارها به خاطر  قهرمانى از من تشــکر کرده از صندوق ذخیره فرهنگیان وام 

گرفته و هنوز تسویه نکرده است. 
 13 هزار زندانى را آزاد کرده ام که اسناد آن هم موجود است حال به من اخلالگر نظام 
اقتصادى مى گویند .   من به  یک مداح هم پول نداده ام اگر یــک ریال داده ام مدارك آن را 
بیاورید. مداحان و ذاکرانــى که به منزل من مى آمدند یک ریال هم از من  پول نگرفته اند. 
من با آنها از دوران جنگ دوســت بوده ام و آنها نه از من و نه از کس دیگرى پول دریافت 

نمى کردند. 
 آقاى تاج از بنده 2 میلیون دلار پول گرفته است که آن را هم تأیید کرد. چند بار به آقاى 
تاج گفتم که از سپاه و دادســتانى مجوز  بگیر که از من پول مى گیرى اما او گفت که بنده 
اسم سه نفر را براى دریافت پول معرفى کرده ام که آنها گفته اند فقط از حسین  هدایتى پول 
بگیر .   آقاى تاج، حقوق کى روش، پول لباس تیم ملى و 5 هزار دلار پاداش اعضاى تیم ملى را 
از من گرفت .   بنده  افتخار مى کنم که به کى روش و کار آن پاداش داده ام. زمانى که تیم ملى 
والیبال با تیم آمریکا بازى داشت و توانست این تیم را  شکست دهد آقاى داورزنى با بنده 
تماس گرفتند و گفتند 150 هزار دلار به عنوان پــاداش به ما پول بده که بنده گفتم ما با 
لهســتان  مراودات بانکى نداریم، اما بعد از دو ساعت پول را از هلند به هتل هیلتون ورشو 

انتقال دادم. حسینیه سازى و مدرسه سازى و …  من را نمى بینید. 

پشت صحنه

شهروند|  «ممکن اســت از تشویق زخم 
بشــوى، اما بعضى تشــویق هاى ایســتاده 

مرگبارند...» 
تنها 5 روز بعد از دریافت جایزه جشــنواره 
جام جم و آن سخنرانى دو دقیقه اى جنجالى، 
پرســروصدا و گلایه آمیز همراه با بغض  براى 
عادل فردوسى پور و برنامه نودش نقطه پایان 
گذاشتند و او تبدیل شــد به فرزند طرد شده 

رسانه ملى.
شــوك اول با اظهارنظر باورنکردنى مدیر 
گروه ورزش شبکه سوم سیما داده شد. میثم 
فضلعلى در تشریح آخرین تحولات در تولید 
 و پخش برنامه هاى ورزشــى در صداوسیما 

خبرى را داد که باور آن براى جامعه راحت نبود. او اعلام کرد: 
«قرار است در یک  پروسه زمانى برنامه هاى شبکه ورزش ارتقا 
یابد و سازمان صداوسیما در نظر دارد شبکه ورزش را تقویت 
کند. برنامه نود در  سال 98 با ترکیب و ساختار جدیدى روى 
آنتن شبکه 3 خواهد رفت. ارتقا و تلاش براى بهبود برنامه ها 
فقط مختــص برنامه هاى  کم مخاطب نیســت و برنامه هاى 

پرمخاطب هم از این قاعده مستثنى نیستند.» 
مردم عادل فردوســى پور را با گزارش مســابقات فوتبال و 
تهیه کنندگى و اجراى برنامه نود مى شناسند و پذیرفته اند. پس 
بیراه نیست  اگر بگوییم با تغییر این عادت بیست و چند ساله 
به راحتى کنار نخواهند آمد. در چنین فضایى همان طور که 
مردم پیشنهاد  قائم مقامى شبکه ورزش به فردوسى پور را جدى 
نگرفتند خود او هم چنین کارى کرد و بلافاصله بعد از این که 
خبر به صورت  رسمى منتشر شد در مصاحبه اى به خبرگزارى 
ایرنا گفت:  «با توجه به انتشار برخى از خبرها به اطلاع مى رسانم 
که اینجانب  پیشنهاد ارایه شده در مورد پست قائم مقامى شبکه 
ورزش را رد کرده ام.» مدیران ســیما امید زیادى داشتند که 
فردوسى پور با قبول  این پیشنهاد بار هجمه ها و حاشیه هاى 
موجود را کم کند، اما به راحتى قابل حدس بود که در چنین 
شرایطى که این مجرى حمایت  اکثریت مردم را همراه خود 
دارد در زمیــن مدیرانى که با آنها اختــلاف دارد و تصمیم به 

حذفش گرفته اند بازى نخواهد کرد.  
فردوسى پور،  نود و رئیس شبکه سه خیلى زود به ترند اول 
توییتر و شبکه هاى اجتماعى تبدیل شدند. همه جا صحبت 
از آنها بود. نظرات مختلفى درباره این اتفاقات منتشــر شــد 
و نتیجه اش چیزى نبود جز  رســیدن  به بــاور حذف کامل 
فردوسى پور و نود!  به هر حال وقتى مشخص شد حتى به عادل 
اجازه  ندادند آخرین برنامه نود را در دوشنبه شب 1397 اجرا 
و با مردم خداحافظى  کند طبیعى بود که نتیجه گیرى ها این 

باشد.  
صبح روز گذشته سوءبرداشت از صحبت هاى کوتاه رئیس 
سازمان صداوسیما که در حاشیه جلسه هیأت دولت اعلام کرد 
که  «فردوسى پور در شبکه سه مى ماند و کار مى کند» مدیرکل 
روابط عمومى سازمان صداوســیما را مجبور به شفاف سازى 
نهایى  کرد. رنجبران به صورت رسمى با این توضیحات خبر 
حذف نود را اعلام کرد:  «تحولاتى ویژه در برنامه نود از ســال 
آینده صورت  خواهــد گرفت و این برنامه بــا گروهى جدید 
روى آنتــن خواهد رفت. درعین حــال از ظرفیت هاى عادل 
فردوسى پور در برنامه هاى  دیگر استفاده خواهد شد. مسئولان 
محترم شبکه سه بسیار امیدوارند که از ظرفیت فردوسى پور در 
جایگاه قائم مقامى شبکه  ورزش استفاده کنند و همچنان بر 
این پیشنهاد پافشارى مى کنند .   فردوسى پور از تهیه کنندگان 

قدیمى و موفق رسانه ملى در  شبکه سه سیما به شمار مى رود 
و اگر هم این پیشــنهاد را نپذیرد مسئولان شبکه سه و کانال 
ورزش قطعا از وجودش در  برنامه هاى دیگر استفاده خواهند 

کرد.» 
دیروز عادل فردوســى پور گفت: «برنامه شب گذشته که 
از کنداکتور شبکه به دستور مدیر شبکه3 حذف شد، شامل 
آیتم هاى نوروزى و گلچین اتفاقات سال بود.» او گفت: «برنامه 
90 فرزند من است و حاصل زحمات طاقت فرسا و شبانه روزى 
صدها نفر که خالصانه براى رسیدنش به جایگاه امروز تلاش 
کرده اند؛ ممکن نیست آدم فرزندش را با پست و مقام معاوضه 

کند.»
نوشــتن گزارش این جنجال ها به همیــن راحتى بود که 
خواندید. منتهى وصف و تحلیل همه آن چیزى که اتفاق افتاده 
به هیچ عنوان  کار راحتى نیست. به هرحال به برخى از شایعات، 
شنیده ها و اخبار حاشیه اى به خاطر غیرمستند بودن نمى شود 
پرداخت. فقط اگر  از دو قطبى ایجاد شده فردوسى پور-فروغى 
فاصله بگیریم،  باید پذیرفت که مهندس سناریو حذف عادل 
فردوســى پور و برنامه نود  که از مدت ها قبل طراحى و اجراى 
آن کلید خورد،  فقط على فروغى جوان نیست و این تصمیم 
جاى دیگرى گرفته شده است. ولى  طبیعتا هجمه هاى انتقادى 
سنگین علیه مدیر شبکه سه ایجاد شده چون او مجرى این 

سیاست بود. 
در چنین مواقعى عمومــا بعضى از مردم یــک جورش را 
مى فهمند و بعضى از مردم جور دیگر را ... ولى در اتفاقات مربوط 
به حذف  فردوسى پور از  نود، مردم هیچ جورش را نفهمیدند! 
به همین علت مدیران رسانه ملى که با شدید ترین هجمه ها 
روبه رو شده اند به  شکلى کاملا شفاف باید به مردم اعلام کنند 
چرا به یک باره چنین تصمیمى اتخاذ کردند؟ دلیل این حجم 
از عجله چه بود؟ باید بدون هیچ گونه مصلحت اندیشى  درباره 
چرایى این اتفاق با مردم حرف بزنند. این که چرا تا پایان فصل 
 جارى پخش برنامه صبر نکردنــد؟ این که وقتى مردم نود را با 
فردوسى پور دوست دارند و به این برنامه به عنوان بهترین برنامه 
 جام جم رأى دادند،  چرا تصمیم به حذف عادل و انجام تغییرات 

گرفتند؟ چون مردم او را دوست دارند یا علت هاى دیگر؟
و اما آخرین شایعه!  گفته مى شــود نود تا پایان این فصل از 
برنامه با ساختار و گروهى جدید پخش مى شود و سپس براى 
همیشه  به تاریخ خواهد پیوســت. عادل هم هنوز تصمیمى 
درباره ادامه فعالیت هاى خود در فضاى کنونى اتخاذ نکرده و 
باید منتظر تصمیم  و واکنش جنجالى او باشــیم. منتهى این 
روزها یک سوال هم  بدجورى ذهن مردم را درگیر کرده است: 
کدام مجرى جسارت نشســتن بر صندلى فردوسى پور را در 

برنامه نود خواهد داشت؟

فرزندم را با پست و مقام عوض نمى کنم
عادل فردوسى پور در واکنش به مخالفت هاى مسئولان رسانه ملى با ادامه برنامه نود:

  طلبه هایى که قرار است به شکل جهادى وظیفه برخى پاکبان ها را که براى انجام وظیفه به 
جاى دیگرى منتقل شده اند، انجام  دهند. (مشرق) 

  نخستین جشــنواره تقدیر از کارگران 
افغانستانى توسط شهردارى  تهران. 

 سعید ضرورى با وجود وضع معلولیت تصمیم گرفته است با ویلچر ایران را بگردد.  

  با بازگشــایى رودخانه زاینــده رود در آستانه ســال جدیــد، آماده ســازى و لایروبى کف 
رودخانه توسط سازمان خدمات موتورى شهردارى  اصفهان درحال انجام است. (ایمنا) 
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حجت الاسلام سيد ابراهيم رئيسی، رئيس قوه قضائيه گفت: «از همه قضات، حقوقدانان و طرفداران حقيقی حقوق 
بشر در سراسر جهان دعوت می کنيم که با همکاری و تبادل نظر، به يک اجماع قدرتمند دست يابند و با پيوستن به 
نهضت حقوقی مقابله با نژادپرستی، تروريسم و افراط گرايی، گام هايی جدی در اين عرصه بردارند و دستگاه قضائی 
جمهوری اسلامی نيز به عنوان عالی ترين مجموعه قضائی کشوری که از قربانيان اصلی تروريسم و خشونت در جهان 

است، اين آمادگی را دارد که محور اين نهضت و هماهنگ کننده تلاش های جهانی در اين حوزه باشد.» 

رئیس قوه قضائیه:

نهضت
مقابله با تروریسم

و نژادپرستى

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

و  سـنگین  یـا  بـزرگ  اشـیاى 
همچنین ظروف شیشـه اى ، ظروف 
چینى و سـایر اشـیاى شکستنى 
و ظـروف حـاوى مـواد خوراکـى و 
شـیمیایى  را در قفسـه هاى پایین 

کابینـت و کمـد قـرار دهید.

روز گذشته کليپی در شبکه های اجتماعی دست به دست شد از 
ماجرايی که سال پيش برای ميترا حجار افتاد. در اين کليپ کوتاه که 
 مشخص است به سفارش خود بازيگر ساخته شده، حجار روبه روی 
دوربين ايســتاده و می گويد:   «سال گذشته خونه من آتش گرفت. 
 من بعد از ١٧ ساعت فيلمبرداری سر سريال «ديوار به ديوار (٢)»، 
ساعت يک نصفه شب رســيدم خونه و خوابيدم. حدود ساعت ٣ و 
 نيم صبح با صدای زنگ ممتد در و آژير خطر ساختمون بيدار شدم. 
وقتی که از اتاق بيرون رفتم آن قدر دود تو خونه گرفته شده بود  که 
حتی تا نيم متری هم ديده نمی شد. يه دونه از اين بالن های آرزو، از 
بيرون، از يه جايی که کسی روشن کرده بود اومد توی بالکن  من و از 
اونجا حريق شروع شده بود. شيشه ها خرد شد و آتش داشت به پرده 
می گرفت که خوشبخانه با کمک آتش نشان ها آتش مهار  شد.» بعد 

از آن ميترا حجار را در حضور آتش نشان ها می بينيم که از آنها به خاطر مهار آتش تشکر 
می کند. آتش نشان ها هم هر  کدام روند حادثه سال گذشته را توضيح می دهند. يکی از 
آنها می گويد: «سه صبح بود که ما زنگ مون خورد و اعزام شديم سمت  خونه شما. شما 
خيلی هول شده بوديد، شوک بهتون وارد شده بود، نمی دونستيد چی کار بکنيد، هر چی 
ازتون می پرسيديم ناقص  جواب می داديد و اصلا خودتون نمی دونستيد که اين حريق از 
کجا شروع شده.» حجار در اين کليپ آموزشی به بهترين و کوتاه ترين  شکل ممکن خطر 
بالن های چهارشنبه سوری را که عده ای از شهروندان روشن می کنند و به هوا می فرستند 
به تصوير کشيده. يکی  ديگر از آتش نشــان ها می گويد: «اگر شعله اون بالن به موکت يا 

فرش خونه سرايت می کرد، آتش در سه دقيقه حدودا شصت هفتاد 
 درصد خونه رو شــعله ور می کرد.» حجار در ادامه کليپ می گويد:   
«فرداش که اين ماجرا رو برای دوست هام تعريف کردم،  خيلی هاشون 
يه جور عجيبی ناراحت شدن، يه حس شرمندگی داشتن. اين برای 
من يه زنگ خطر بود. اين جا بود که متوجه شدم  مردم ما اين بالن ها 
رو نمی شناسن، اينها متعلق به ايران نيست، مال کشورهای استوايی 
است، جايی که هميشه بارون می آد؛  کشور ما خشک و بادخيزه، دو 
تا چيزی که آتش خيلی دوست داره.» بعد از آن دوباره دوربين سراغ 
آتش نشــان ها می رود که توضيح  می دهند:  «اين بالنی که روشن 
می کنن، می فرستن هوا، مشخصه که کنترل شده نيست. سرنوشتش 
مشخص نيست که کجا می ره. از  يک ســطحی که بالاتر می ره، تو 
کوران هوا قراره می گيره و ناخواسته به سمت و سويی هدايت می شه 
و منجر به خسارتی برای  شهروندان می شه که يکی از اون افراد شما بوديد.» ميترا حجار 
رو به آتش نشان می گويد: «قرعه فال به نام من ديوانه زدند.» و  بيننده احساس می کند 
گاهی حوادثی از اين دست چه پيامدهای خوبی می تواند داشته باشد؛ اين که يک بازيگر 
مشهور شروع می کند  به آگاه سازی مردم درباره يک فاجعه که ممکن است ناخواسته برای 
ديگران ايجاد کنند و خودشان هم خبر نداشته باشند. حجار در  پايان کليپ خطاب به 
مردم می گويد:   «چرا بايد جشــن چهارشنبه سوری ما، يک جشن باستانی که پيام آور 
شادی هست، تبديل به يک  فاجعه بشه؟ چرا بايد يه همچين شبی برای ما و عزيزان مون، 

يه خاطره بد به جا بذاره؟» 

بالن آرزوها آتش به خانه میترا حجار انداخت! 
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